
2. számú napirend 
 
Előterjesztés 
 
Készült: Héreg Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. június 29-ei ülésére 
Tárgy: Egészségügyi beszámolók – házorvos, gyermekorvos, védőnő 
Készítette: dr. Nagy Zsolt aljegyző 
Előterjesztő: Nieszner József polgármester 
 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
A képviselő-testület éves munkatervében szerepel a településen működő egészségügyi 
szolgáltatók, személyek éves beszámolója. 
Felkértük a háziorvost, a gyermekorvost és a védőnőt, hogy készítsék el 2022. évre vonatkozó 
beszámolójukat. 
 
A beszámolók a testületi ülés hetén fognak megérkezni, azokat később küldjük ki.  
  
 
Határozati javaslat: 
 
Héreg Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja/nem fogadja el a 
………………………….. 2022. évről szóló beszámolóját. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
 
Héreg, 2023. június 22. 
 
Nieszner József  
polgármester 
 

















Tisztelt Polgármester Úr! 

 Tisztelt Jegyző Úr! 

Tisztelt Képviselő Testület ! 

 

Tárgy: Tájékoztatás a 2022.évi  házi gyermekorvosi tevékenységről 

 

Héreg községben végzett gyermekorvosi tevékenységemről szóló beszámolómban szeretném 

megemlíteni, hogy működésem 24. évében, 2022-ben  közel 900 páciens ellátásáért voltam felelős. A  

bejelentett héregi gyermekek létszáma ebből 186 fő. 

Munkámat a betegellátásban Végh Lajosné, Olga segíti- immár nyugdíjasként. 

Iskolás korig az egészséges csecsemők, kisgyermekek  gondozását  ill. az általános  iskolások szűrését, 

Szádóczkiné Török Ivett védőnővel látom el. A babák egészségesek, többségében rendezett 

körülmények között,jól fejlődnek. Ivettel összhangban, szoros  munkakapcsolatban tudjuk 

feladatunkat ellátni. A tanácsadások és a szűrések Héregen történtek. 

A Család és Gyermekvédelmi Központtal  személyes, jó kapcsolatot tartunk fenn. 

Héreg község betegeit a COVID járvány beköszöntével, Polgármester Úrral egyeztetve- a tarjáni 

rendelőben fogadtuk, betartva az elvárt rendszabályokat, igyekezve a megbeszélt időpontokhoz, 

adott esetben busz menetrendhez is  igazodva.  Egyúttal a betegek lehetőleg befejezett ellátást 

kaptak,a patikából gyógyszereiket kiváltva térhettek haza. Laborvizsgálataikhoz a vérvételeket is 

lebonyolítottuk , a vért Tarjánból elszállította az Önkormányzat a kórházi laborba.Csak néhány 

esetben nem tudták a családok megoldani, hogy Tarjánba jöjjenek. Őket keddi napon, Héregen 

láttam el. 

A COVID  járvány okozta változások jó irányba terelték az EESZT (egészségügyi elektronikus 

szolgáltatási tér) működését,hisz azonnal látjuk a betegek kórházi zárójelentéseit,leleteit,ami 

megkönnyíti munkánkat. A receptek felírása szintén egyszerűsödött. A telekommunikáció is teret 

kapott működésünkben. Ez több esetben megkönnyíti, akár helyettesíti az  orvos-beteg találkozást.  

Itt fontos, hogy jól ismerjük a családokat, hogy jól meg tudjuk ítélni  a helyzeteket,  kompetencia 

határokat. Az email-ekre  rendelés végeztével tudunk válaszolni. Létrehoztunk egy facebook  

csoportot is a betegek tájékoztatása céljából. Munkaidőnk jelentős részét töltjük a hiányzások 

igazolásának írásával, továbbításával. 

2022-ben összesen 9429 megjelenés  szerepel  a statisztikánkban, ebben vizsgálatra érkezett 

betegek, tanácsadáson ellátott gyerekek, adminisztratív és  2073 fő  telemedicinális ellátásban 

részesült beteg szerepel.(A COVID időszak előtt 800 páciensünk 6112 megjelenését rögzítettük.)Tehát 

igencsak megnőtt a betegforgalmunk…, ez különösen 2022.szeptemberétől érzékelhető. Ismert oka a 

korábbi „bezártság” utáni ránk köszönő szezonális korokozók, többnyire vírusok sokasága, szinte 

egyszerre. 



Megemlítendő, hogy a gyermekek pszichés állapota (bezártság, fenyegetettség érzése, internet 

hatásai miatt) sokat romlott, a megfelelő ellátórendszer pedig  hiányos. Több lett a túlsúlyos gyermek 

és a szemüveget viselők száma is nőtt. A héregi iskolában biztosított gyógytestnevelést nagyon 

fontosnak tartom,  mert sajnos a mozgásszervi elváltozások száma is szaporodik. Örvendetes lenne, 

ha minél több gyermek sportolna , ez a tevékenység tartósan beépülne az életükbe. 

Az Önkormányzat felé az lenne a tiszteletteljes kérésem, hogy a megnövekedett betegforgalom, a 

ránk testált egyre több feladat, kötelező  ügyeletek mellett a betegellátás racionalizálása, jobb 

időbeosztás érdekében hagyja jóvá a héregi rendelési idő változtatását. A héregi hétfői és csütörtöki 

rendelést -összevonva- a keddi tanácsadás után szeretném megtartani. Így heti egy alkalommal 

jönnék Héregre. Természetesen várjuk  a hét bármely napján a tarjáni rendelőbe is a betegeket. Ezen 

tervezetet a NEAK-kal és a járási Kormányhivatal Népegészségügyi Osztályával is egyeztettem. 

 Nyugodtabb éveket remélve nézünk előre, bizakodva abban, hogy az egyre kisebb létszámú 

alapellátó orvosok működését a közeljövőben tollvonással nem rendezik át . 

Köszönöm Héreg községnek munkánk támogatását, megbecsülését! 

 

Tarján,2023-06-26. 

 

                                        dr. Mázi Aranka—házi gyermekorvos 

 

 

 



Héreg Község ÖnkormányzatVédőnői Szolgálat 

Szádóczkiné Török Ivett 
2832 Héreg Fő u. 84. 

+36-70/647-5744 
 

Héreg Község Önkormányzat 

Nieszner József Polgármester 

Dr Nagy Zsolt Aljegyző 

2832 Héreg Fő u. 84. 

Tárgy: Területi védőnői beszámoló a 2022 évi munkavégzésről 

 

Héreg község védőnői feladatokat együttműködési szerződés keretében, ½ állásban látom el. 2016 

augusztusa óta. Jó kapcsolatom van a munkáltatóval, az intézmények dolgozóival és a társzakmák 

képviselőivel is. Rendszeresen kommunikálunk egymással, telefonon, illetve személyesen. A tanácsadó 

felszereltsége az előírásoknak megfelelő. Fejlesztések folyamatosan történnek 

 

Gondozott adatok:  gondozott család: 59 

   várandós: az év folyamán összesen 15 ebből újonnan nyilvántartásba vett: 11 

   csecsemő: 5 ebből szociális ok miatt 1 fő volt fokozott gondozott. 

   kisded: 39  

   kisgyermek: 49 

   7-18 éves otthongondozott: 0 

 

2022 évben 4 alkalommal tettem jelzést gyermekelhanyagolás és családon belüli erőszak miatt A 

családgondozó kolléganővel jó volt a kapcsolatom, telefonon és személyesen is rendszeresen 

kommunikáltunk. 2 alkalommal vettem részt esetkonferencián, 1 alkalommal az éves tanácskozáson. 

Szakmaközi megbeszéléseket online tartották, amire volt lehetőségem becsatlakozni. 

Tanácsadásra rendszeresen járnak a gondozottak. Oltás és státusz tartós elmaradás nincs a körzetben. 

A családokkal jó az együttműködés, a körzetben minden család igényt tart a védőnői munkámra. A 

pandémia lecsengését követően igyekeztem visszaállni a szokásos látogatási rendhez, azonban a 

távtanácsadás lehetősége továbbra is közkedvelt a szülők körében. Így messengeren tartjuk a szoros 

kapcsolatot. Az óvodás korú gyermekeket továbbra is az óvodában szoktam megfigyelni játéktevékenység 

közben. Valamint az óvónők véleményét is ki szoktam kérni a megfigyelt gyerekekről. 

Iskolai munkámat eredményesnek értékelem. Tetű fertőzés volt a gyerekek között, de a kezelésben a 

pedagógusok és a szülők is együttműködőek voltak. Szűréseket elvégeztem, de a szakrendelésekre egyre 

nehezebben jutnak el a gyerekek. (Kevés a szakorvos, ezért nehezen kapnak időpontot, magán rendeléseken 

tudják elvégeztetni a vizsgálatokat, már aki megengedheti magának anyagilag) 

A doktornővel jól tudunk együtt dolgozni, támogató a viszonyunk. 

Az első félévben még főállásban Nagysápon dolgoztam, de július 1-től ez megszűnt és már csak 

Héregen voltam védőnő. A KATA törvény változása miatt a vállalkozói együttműködői szerződést fel kellett 

bontanom és szeptember 1-től egészségügyi szolgálati jogviszonyban dolgozom, heti 20 órában. 

A szociálisan rászorulóknak tartottam ruhagyűjtést. 1 család tartott igényt az ilyen segítségemre. 

 

Héreg, 2023.06.26. 

Szádóczkiné Török Ivett 

védőnő 
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